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               Magyar Országos Baseball és Softball Szövetség                        
                             1143 Budapest, Semsey Andor u. 9., fszt. 3. 

                           Adósz.: 18065255-1-42; Banksz.: MagNet 16200209-00136574; Nytsz.: 46  
                                                                  //web: www.baseball.hu // email: office@baseball.hu 
 
 
  
 

Közgyűlési jegyzőkönyv 
 
 
Időpont: 2024. június 1., 10:00 óra    
 

Helyszín:  1053 Budapest, Curia  utca 3. (Budapesti Sportszékház)    
  a jelenlét a „Google Meet” online platformon is biztosított, aminek belépési „link”-je a  
  közgyűlés kezdete előtt kiküldésre került        
 

A MOBSSz elnöksége 2024. május 14.-n közgyűlést hívott össze 2024. június 1.-re, ami közgyűlés annak 
napirendi pontjai szerint egyben tisztújító közgyűlés is (= 7. napirendi pont).   
 

Napirendi pontok:    
 

1. levezető elnök, jegyzőkönyvvezető és hitelesítő választása  
2. az elnökség beszámolója a 2023. évi tevékenységről, pénzügyi helyzetről        
3. a 2023. évi sportszakmai beszámoló elfogadása        
4. a 2023. évi pénzügyi beszámoló elfogadása és a Számvizsgáló Bizottság beszámolója       
5. a 2024. évi pénzügyi terv (költségvetés) elfogadása         
6. a 2024. évi Szakmai és fejlesztési terv elfogadása   
7. a Jelölő Bizottság beszámolója, és tisztségviselők (elnök, elnökség, Számvizsgáló Bizottság, Fegyelmi 

Bizottság) megválasztása         
8. egyéb javaslatok             

 

A MOBSSz elnökségéből személyesen jelen van: Morua Roberto, Elnök     
       Makai Bence, Alelnök    
       Birinyi Péter, Elnökségi tag 
       Fekete Csaba, Elnökségi Tag        
       Piros Szabolcs, Elnökségi Tag    
       Haragos Árpád, Elnökségi Tag, Főtitkár,         
      online: Illés Péter 
 

jelen vannak:  Bajnóczy László / a Blax Lacrosse Egyesület Elnöke      
   Benkő István /  a Szentendre Sleepwalkers Baseball Club Elnöke,    
   Csókási Dorottya / a Bajnok Diák SE, és a Jánossomorja Baseball Egyesület  
           meghatalmazottja   
   Gál Sándor /  a Hungarian Astros Baseball és Softball Club és a Négyhuszonnégyes  
     Alaplabda Egylet Elnöke      
   Illés Imre / az ANTS Baseball Club, a Budapesti „Reds” Baseball és Softball Egyesülete, 
          a Budapesti Farkasok SE és a Keresztúti SE meghatalmazottja    
   Kovács Balázs / a Jászberényi Baseball és Softball Club Elnöke, és a  
     Hódmezővásárhelyi Hódok Baseball SE meghatalmazottja      
   Lingenhoel Terry / az „Érd Baseball és Softball Teams” Egyesület Elnöke      
   Dr. Makó Gábor / az Ózdi Baseball és Softball SE meghatalmazottja      
   Pőcz Emma /  a Budapest United 94 Baseball Club, a Honi Baseballért Alapítvány, a  
     MAFC és az Óbudai Brick Factory Baseball és Softball SE  
     meghatalmazottja        
         Szilágyi János / a Debreceni Tigrisek Baseball & Softball SE Elnöke    
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   Dr. Tordai Nándor, Ügyvéd, a MOBSSz megbízottja       
 

online jelen vannak:  Bánkúti Mihály    
   Halmos Balázs     
   Jánosi András    
   Oggné Gál Mária („MOBSSz elnök” jelölt)    
   Vass Gábor     
   Horváth Dóra (MOBSSz főtitkár-helyettes)    
 

A húsz tagegyesületből tizenkilenc képviselői vannak jelen a fent felsoroltak szerint, így a közgyűlés 
határozatképes.      
 

A MOBSSz elnöke, Morua Roberto 10:06-kor megnyitja a MOBSSz 2024. június 1.-i közgyűlését, egyúttal 
köszönti a HM Sportért Felelős Államtitkárság Kabinetjének vezetőjét, Berkó Lajos urat és át is adja a szót 
Neki.     
Berkó Lajos Úr köszönti a megjelenteket, majd méltatja azt a munkát, amit a MOBSSz elnöke, elnöksége, 
főtitkára és főtitkárhelyettese végeztek a 2021. évi tisztújítás óta a korábbi években keletkezett problémák        
rendbe tételére. Kifejezi reményét, hogy a MOBSSz tagegyesületei hasonlóképpen vélekednek erről a 
munkáról és annak elismeréseként továbbra is a jelenlegi elnököt és elnökséget bízza meg a MOBSSz 
vezetésére, ami a HM Sportért Felelős Államtitkársága számára garancia lenne a további jó együttműködésre, 
és arra, hogy nem ismétlődnek meg a korábbi gondok.    
A MOBSSz elnöke megköszönte Berkó Lajos Úr elismerő szavait és azt, hogy jelenlétével megtisztelte a 
MOBSSz közgyűlését, valamint reményét fejezte ki, hogy a MOBSSz a továbbiakban is számíthat HM Sportért 
Felelős Államtitkársága támogatására.          
Ezután Berkó Lajos Úr elköszönt a jelenlévőktől és jó munkát kívánt a közgyűlésnek.      
 

A következőkben a MOBSSz elnöke bemutatja a közgyűlésnek a MOBSSz elnökségéből jelenlévőket, és a 
Budapesti Baseball és Softball Szövetség elnökét, Miskolczi Ferenc urat, majd az 1. napirendi pontként 
javaslatot tesz a jegyzőkönyvvezető és a jegyzőkönyv hitelesítők személyére. A közgyűlés a javaslatot a 
jegyzőkönyvvezetőre elfogadja, viszont a hitelesítők személyében változtatást kér, így az alábbi határozatot 
hozta a közgyűlés:                
 

1./ 2024.06.01. közgyűlési határozat: 
A 2024.06.01.-i közgyűlés levezető elnöknek Morua Robertot, jegyzőkönyvvezetőnek Haragos Árpádot, 
jegyzőkönyv hitelesítőknek Birinyi Pétert és Kovács Balázst egyhangúan megválasztotta. 
     

A szavazás után a MOBSSz alelnöke, Makai Bence javasolja, hogy a már aláírt jelenléti ív alapján a közgyűlés 
tekintse át az egyes tagegyesületek képviseletét a közgyűlésen.    
Ennek kapcsán Dr. Makó Gábor felveti, hogy a nem aktív tagegyesületeknek ne legyen szavazati joguk.      
Dr. Tordai Nándor, ügyvéd hozzáfűzi ehhez a felvetéshez, hogy az csak akkor lenne lehetséges, ha a MOBSSz 
„Alapszabály”-a tartalmazna ilyen feltételt. Ehhez Alapszabály módosításra van szükség, ami a mai 
közgyűlésen nem napirendi pont, így csak akkor tárgyalható, ha ahhoz az összes tag háromnegyede 
hozzájárul.  
Dr. Makó Gábor hozzáfűzi, hogy ezzel természetesen tisztában van, az alapszabály módosítási javaslatát 
írásban elő fogja terjeszteni.    
Ami az egyes tagegyesületek képviseletét illeti ezen a közgyűlésen, Dr. Tordai Nándor, ügyvéd, tájékoztatja a 
közgyűlést, hogy a közhiteles nyilvántartásban található adatok alapján kettő tagegyesülettel van gond, az 
egyik az ANTS Baseball Club, a másik a Keresztúti SE, mert ezek esetében a közhiteles nyilvántartás adataiból 
arra lehet következtetni, hogy az elnöküknek lejárt a mandátuma, nincs képviseletre jogosult, így 
meghatalmazást sem adhattak.  
Dr. Makó Gábor felveti, hogy a közhiteles nyilvántartás adataiból csak az derül ki, hogy nincs adat a 
képviseleti jog terjedelmével kapcsolatosan. 
Dr. Tordai Nándor válasza az, hogy az egyesületek utolsó módosításának dátumából egyértelmű a 
következtetés arra, hogy az elnök mandátumát nem hosszabbították meg, és a Ptk. szerinti legfeljebb 5 éves 
időtartam is eltelt.  
Dr. Makó Gábor az okfejtést elfogadja.          
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A kérdéses tagegyesületek képviseletével megbízott Illés Imre felhívja az ANTS elnökét, aki elismeri a 
hiányosságot. Illés Imre megpróbálja elérni a Keresztúti SE elnökét is, egyelőre sikertelenül, így a szavazásra 
jogosultak száma 17-re csökken. A 17 képviselettel határozatképes a közgyűlés.   
Ennél a pontnál kéri a MOBSSz elnöke a közgyűlést, hogy válasszon Szavazatszámláló Bizottságot. A 
megválasztott Bizottság elnöke Dr. Makó Gábor, tagjai Fekete Csaba és Haragos Árpád.        
 

Ezután a MOBSSz elnöke a 2. napirendi pontként megtartja beszámolóját:     
A következőkben összefoglalom az elmúlt év főbb történéseit. A részletek a kiküldött sportszakmai 
beszámolóban megtalálhatók, de pár fontosabb dolgot szeretnék kiemelni. 
Idén is nagyon összetett feladat volt a szövetség működtetése. Három szakágat is képviselünk a MOBSSz-ban: 
baseball, softball, lacrosse. Emellett a különböző csapatoknak teljesen eltérő igényei vannak, hiszen vannak  
felnőtt, utánpótlás, versenysport, szabadidősport csapatok és ezeket próbáljuk összehangoltan, egy 
szövetségi rendszerben kiszolgálni.     
A bajnoki rendszert szerintem a 2023. évben is sikerült úgy kialakítani, hogy mindenki megtalálja az 
igényeinek megfelelő versenyt. 
A szabadidősport keretében lebonyolított baseball Grizzly ligával a versenysport kötöttségeit nem vállaló 
csapatok is tudnak rendszeresen játszani. Ez a szövetség szintjén visszaesést jelentett a versenyzői 
létszámban és így a finanszírozásban is, de a csapatok igényeit elfogadva és megértve támogattuk ezt a fajta 
lebonyolítást. Nagyon sikeresnek tartom ezt a kezdeményezést és ezért gratulálok és köszönöm minden 
szervezőnek és támogatónak. 
A versenysportban sok bajnokságunk és tornánk volt a 2023. évben is. Több mint 30 csapatban közel 300 
játékos vett részt több mint 10 versenyen. 
Baseballban felnőtt, U10, U12, U15 bajnokság illetve kupa került lebonyolításra. Nemzetközi fronton pedig 
az Interligában szerepelt két csapatunk, és a Budapest Reds jóvoltából nemzetközi tornát, a Federation Cup 
Qualifiert rendezhettünk. Az utánpótlás támogatásban nagyon aktív BUBSSz segítségével a „Danube Youth 
Baseball League” keretében U12, U15 és U18 bajnokság is megrendezésre került, ahol szlovák csapat is 
elindult. Téli teremtorna lebonyolítását Fekete Csaba intézte és a BUBSSz jóvoltából a 2023. évben ingyenes 
volt a torna. A szervezőket dicséri, hogy rekord számú volt a részvétel sok új csapattal, például Ózd, 
Jászberény. 
Softballban 
A magyar bajnokság mellett az Euroligában is indult két csapatunk. Itt még sajnos nincs megfelelő létszám az 
utánpótlás bajnokság elindításához. 
Lacrosseban 
Továbbra sincs megfelelő számú csapat a bajnokság elindításához. Jelenleg csak a válogatott szinten van 
megfelelő versenyzői létszám. Nagy eredmény, hogy sikerült a nemzetközi szövetségnél elnyerni a 2025. évi 
EB rendezését. Szombathelyi rendezés a lengyelországi Wrolclawval szemben nyert. 
Válogatottak is sok, 6 hivatalos tornán vettek részt a 2023. évben. Kiemelném, hogy az utánpótlás csapatok 
kivétel nélkül jobb helyezést érnek el az Európai tornákon, mint a felnőtt válogatottak. A softballban például 
sikerült több győzelmet is elérnünk az U18-as tornán. Magyarországon az állami támogatás nagyon 
eredményközpontú.     
Minden közreműködőnek köszönöm a munkáját! 
Az UEP program átalakult NEP néven és nagyobb sportágak és nagyobb edzői fizetések felé tolódott el a 
fókusz. Szerencsére sikerült elérni, hogy továbbra is részt vehessünk a programban, bár kisebb edzői 
létszámmal. 
A játékvezetői létszám továbbra is nagyon alacsony és nemzetközi bíróból is nagyon kevés van, ami a 
nemzetközi tornákra nevezést is megnehezíti. Próbáltuk képzésekkel, támogatásokkal és a bírói díjak 
emelésével növelni a létszámot, de eddig kevés eredményt értünk el. Ezen a területen még sok a tennivaló. 
A több mint 10 verseny, 6 válogatott torna és utazások, kb. 300 versenyengedély lebonyolítását a 
főtitkárhelyettes, Horváth Dóra intézte. A pénzügyi adminisztrációt és elszámolásokat pedig a főtitkár, 
Haragos Árpád. Köszönöm a munkájukat! 
Nemzetközi szinten a WBSC-vel és a Nemzetközi Lacrosse szövetséggel is aktív jó kapcsolatot sikerült 
fenntartani, amit az is jól bizonyít, hogy ha jelentkezünk tornarendezésre, szinte mindig megkapjuk a 
lehetőséget. Sajnos softballban nemzetközi szinten elkerülhetetlennek tűnik, hogy a baseballhoz hasonlóan 
több szintűvé váljon Európa Bajnokság. Ez minket hátrányosan érint, de úgy tűnik, a többség ezt támogatja, 
így pár éven belül ez meg fog történni. Utánpótlás területen is nagyon aktív az együttműködésünk és több 
játékossal sikerült a Winter League-ben is részt venni.     
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Pénzügyi területen sajnos továbbra sincs jelentős változás. A szövetség állami finanszírozási forrásai rendre 
20M Ft alatt alakulnak. A kizárólag utánpótlás neveléshez kapcsolódó forrásokhoz a BUBSSz-on keresztül 
sikerült még egy csatornán keresztül hozzáférni és így az utánpótlás tornákhoz többlet finanszírozást 
szerezni. Sajnos a korábbi elnök időszakában történt hanyag adminisztráció miatt kb. 10M Ft nem 
szabályszerűen felhasznált vagy adminisztrált támogatás visszafizetésére van kötelezettségünk. A 
minisztériummal folyamatos egyeztetésben vagyunk, hogy ezekre a visszafizetésekre haladékot kapjunk. 
Mivel az utóbbi évek adminisztrációját Haragos Árpád főtitkár jóvoltából rendben elvégeztük, így van egy 
ígéret, hogy amennyiben így folytatjuk, akkor segítenek megoldást találni. Ennek megoldása kiemelten 
fontos, mert ha ez rövid időn belül nem oldódik meg, nem fogunk hozzáférni az olimpiai felkészüléshez 
kapcsolódó többletforrásokhoz.     
Szponzoráció tekintetében a Dorkoval sikerült jó kapcsolatot kialakítani és emellett a Miskolczi Ferenc 
segítségével, a BUBSSz-on keresztül a külföldi tornákat megszervezni és annak költségeit finanszírozni.  Ezen 
kívül Oggné Gál Mária adott igen jelentős támogatást a felnőtt válogatott szerepléséhez. Köszönöm 
mindegyikőjüknek a támogatást, nélkülük sokkal nehezebb lett volna! 
Az egyik korábbi főtitkárnak van egy vitatott követelése a szövetséggel szemben. Követel a szövetségen 
közel 2M forintot, amit állítása szerint 2012.-ben és 2013.-ban adott a szövetségnek. Ezekhez a kölcsönökhöz 
nincs elnökségi döntés vagy kölcsönszerződés, bár ezeket többször kértük tőle. Bírósági úton kérte a 
kifizetést és ehhez Általa aláírt pénztárbizonylatokat mutatott be, ahol befizetőként és átvevőként is ő írta alá 
a bizonylatokat. Ha a bíróság a javára dönt, akkor természetesen kifizetjük a követelést, hiszen lesz jogalapja.  
Dopping ügyünk nem volt 2023.-ban. Fegyelmi bizottság az elnöktől és elnökségtől függetlenül rendben 
működött és minden bejelentést kivizsgáltak, szükség esetén döntést hoztak. A fegyelmi ügyek közül sem 
emelnék ki egyet sem. Napokban zárult le döntéssel az utolsó tavalyi ügy és jelenleg nincs folyamatban 
fegyelmi eljárás.   
Szóval sok minden történt 2023.-ban és nagyon sokan működtek, működtetek közre a szövetség 
működtetésében. Minden közreműködőnek köszönöm a munkáját! 
 

A MOBSSz elnökének beszámolója után Dr. Makó Gábor felveti, hogy abban nem volt szó egy, április 14.-i 
sajnálatos eseményről, aminek során a MOBSSz elnöke állítólag tettlegességet alkalmazott egy csapattagjával 
szemben. Szerinte ezt fegyelmi eljárásnak kellett volna követnie, aminek nyomán Morua Roberto nem 
maradhatott volna MOBSSz elnöke.        
Makai Bence, MOBSSz alelnök reagált erre: a Fegyelmi Bizottsághoz nem érkezett bejelentés erről, pedig a 
most elhangzott állítások szerint mindenki értesült a kérdéses eseményről.    
Dr. Tordai Nándor kérdés formájában felveti, hogy mikor szerzett Dr. Makó Gábor tudomást az történtekről?  
Dr. Makó Gábor visszakérdez, a fegyelmi eljárás 3 napja miatt kérdezi? 
Dr. Tordai Nándor válasza az, hogy nem, hanem arra akar kilyukadni, hogy indult-e büntetőeljárás az ügyben? 
Magánvádas eljárásnak lehet szerinte helye, amire egy hónap van.  
Dr. Makó Gábor szerint vagy garázdaság eljárásnak. Dr. Makó Gábor elmondja, hogy mindenki megdöbbent, 
erről beszélt mindenki, két tanúm is van rá, akikkel beszéltem az ügy kapcsán. 
Illés Imre hozzáteszi, a baseball társadalmat sokkolta az eset, mindenki erről beszélt, az itt jelenlévők 
mindegyike felháborodott.  
 

Időközben Illés Imrét visszahívta a Keresztúti SE elnöke, aki elmondta, hogy április 22.-n közgyűlést tartottak, 
ahol pótolták a hiányosságokat, így a Keresztúti SE képviselete a MOBSSz közgyűlésén jogszerű. Megküldték 
az iratokat a MOBSSz e-mail címére. Dr. Tordai Nándor az iratokat megvizsgálta, elmondta, hogy a Ptk. szerint 
az elnök megbízatása az elfogadás nyilatkozatától áll fenn, és mivel küldtek szabályos határozatot és elfogadó 
nyilatkozatot is, érvényesnek tekintendő az elnök képviselői mandátuma, így a közgyűlésen szavazati joga 
van.  
Dr. Makó Gábor megjegyzi, hogy elfogadja ezt.  
 

Ezután a közgyűlés szavazott a MOBSSz elnökének beszámolójáról:   
           

2./ 2024.06.01. közgyűlési határozat: 
A közgyűlés 10 igen szavazattal és 8 tartózkodással elfogadta a MOBSSz elnökének beszámolóját.    
   
3. napirendi pont: a 2023. évi sportszakmai beszámoló elfogadása    
A MOBSSz elnöke felteszi a kérdést, hogy a közgyűlés elfogadja-e a kiküldött sportszakmai beszámolót ?  
      
 



Oldal 5 / 7 
 

 
3./ 2024.06.01. közgyűlési határozat: 
A közgyűlés 10 igen szavazattal és 8 tartózkodással elfogadta a MOBSSz sportszakmai beszámolóját.   
      

4. napirendi pont: a 2023. évi pénzügyi beszámoló elfogadása és a Számvizsgáló Bizottság beszámolója       
A MOBSSz elnöke felteszi a kérdést, hogy a közgyűlés elfogadja-e a kiküldött 2023. évi pénzügyi beszámolót 
és a Számvizsgáló Bizottság jelentését ?    
 

4./ 2024.06.01. közgyűlési határozat: 
A közgyűlés 10 igen szavazattal és 8 tartózkodással elfogadta a MOBSSz 2023. évi pénzügyi beszámolóját és 
a Számvizsgáló Bizottság jelentését.     
 

5. napirendi pont: a 2024. évi pénzügyi terv (költségvetés) elfogadása    
A MOBSSz elnöke felteszi a kérdést, hogy a közgyűlés elfogadja-e a kiküldött 2024. évi pénzügyi tervet, 
költségvetést ?     
 

5./ 2024.06.01. közgyűlési határozat: 
A közgyűlés 10 igen szavazattal és 8 tartózkodással elfogadta a MOBSSz 2024. évi pénzügyi tervét, 
költségvetését.     
 

6. napirendi pont: a 2024. évi Szakmai és fejlesztési terv elfogadása       
A MOBSSz elnöke felteszi a kérdést, hogy a közgyűlés elfogadja-e a kiküldött 2024. évi Szakmai és fejlesztési 
tervet ?       
 

6./ 2024.06.01. közgyűlési határozat: 
A közgyűlés 10 igen szavazattal és 8 tartózkodással elfogadta a MOBSSz 2024. évi Szakmai és fejlesztési 
tervét.     
 

7. napirendi pont:  a Jelölő Bizottság beszámolója, és tisztségviselők (elnök, elnökség, Számvizsgáló Bizottság, 
Fegyelmi Bizottság) megválasztása    
 

A Jelölő Bizottság elnöke, Fekete Csaba, tájékoztatja a közgyűlést a beérkezett jelölésekről:     
 1./  elnök: Ogg Gal Maria 
  elnökségi tag: Zalabai Zsolt 
  elnökségi tag: Lingenhoel Terry 
  elnökségi tag: Szilágyi János 
  elnökségi tag: Illés Imre 
  elnökségi tag: Kovács Balázs 
  elnökségi tag: Halmos Balázs 
 

 2./ elnök: Ogg Maria  
   elnökségi tag: Lingenhoel Terry  
  Ellenőrző Bizottsági tag: Hellinger Tünde    
  Fegyelmi Bizottsági tag: Takács Máté 
 

 3./  elnök: Morua Roberto    
 

 4./  elnökségi tag: Birinyi Péter    
  elnökségi tag: Fekete Csaba    
  elnökségi tag: Haragos Árpád   
  elnökségi tag: Illés Péter    
  elnökségi tag: Makai Bence   
  elnökségi tag: Pap Gábor      
  elnökségi tag: Tóth Márk Zsombor      
 

A fenti jelöltek közül az alábbiak írtak alá elfogadó nyilatkozatot:   
  - elnökjelölt:  Oggné Gál Mária   
    Morua Roberto    
      

  - elnökségi tag: Birinyi Péter   
    Fekete Csaba   
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    Halmos Balázs    
    Haragos Árpád    
    Illés Imre     
    Kovács Balázs    
    Lingenhoel Terry     
    Makai Bence    
    Szilágyi János    
    Tóth Márk Zsombor    
    Zalabai Zsolt    
 

A jelölések és az elfogadó nyilatkozatok ismertetése után Dr. Makó Gábor jelentkezik a Fegyelmi Bizottság 
tagjának, és/vagy elnökének, és Kovács Balázs a Fegyelmi Bizottság tagjának.      
 

A közgyűlés szavaz a jelöltségekről:    
 

7./ 2024.06.01. közgyűlési határozat: 
A közgyűlés 9 igen szavazattal és 8 tartózkodással nem fogadta el Dr. Makó Gábor jelentkezését a Fegyelmi 
Bizottság tagjának, és/vagy elnökének, és 8 igen, 6 nem és 3 tartózkodással nem fogadta el Kovács Balázs 
jelentkezését a Fegyelmi Bizottság tagjának.     
 

Ezt követően Illés Imre és Dr. Makó Gábor felveti, hogy a tartózkodás nem számít nem szavazatnak, több igen 
volt, mint tartózkodás. Ezen felvetés nyomán mindenféle vita folyt az igen és a tartózkodás szavazatokról, a 
jelölések és szavazás folyamatáról, a meghatalmazásokról. Dr. Tordai Nándor ügyvéd azt fejti ki, hogy a 
bírósági gyakorlat szerint ugyan a tartózkodás nem számít nem szavazatnak, de az azt jelenti, hogy a tag nem 
fejti ki véleményét egyik oldalon sem. Nem szavaz a javaslat ellen, de mellette sem, de a szavazásra így is az 
egyszerű többség vonatkozik, és itt 9 szavazattal nincs egyszerű többség. A tartózkodás tehát igenként sem 
értelmezhető, nincs meg a többség az igenhez. 
 

A vita közben arról tájékoztatta még a közgyűlést Dr. Tordai Nándor, Ügyvéd, hogy az Alapszabály szerint a 
tisztségviselők mandátuma június 30-ig szól, egyébként a jogszabályok alapján a tisztségviselők mandátuma 
még lemondás esetén is, a mandátumuk megszűnte után még 60 napig működhet.        
 

A parttalan vitát abbahagyva, a Szavazatszámláló Bizottság elnöke egyenként szólította a tagegyesületek 
képviselőit, akiknek átadta a szavazólapot a kettő elnökjelölttel.      
Ezután a tagegyesületek képviselői jelölték a szavazatukat, majd a szavazólapjukat beletették egy arra kijelölt 
kartondobozba, amiből azokat kivéve, a Szavazatszámláló Bizottság elnöke egyenként jelezte az adott 
szavazatot a Szavazatszámláló Bizottság tagjának, Fekete Csabának, aki számba véve az összesített 
szavazatokat, megállapította, hogy 9:9 arányban kapott szavazatot mindkettő jelölt. A közgyűlés tehát 
elnököt nem tudott választani, szavazategyenlőség miatt. Mindenkinek egyezett a véleménye abban, hogy új 
fordulót kell tartani, kérdésként merült fel, hogy mikor legyen az új forduló, a mai közgyűlésen, vagy legyen 
elhalasztva?  
Dr. Tordai Nándor, Ügyvéd, azt jegyzi meg, hogy ha az első forduló 9:9 lett, mitől várunk változást, hogy ha 
most megismételjük, az más eredményt hoz?  
Dr. Makó Gábor és Illés Imre ezzel egyetért.  
 

Ennek nyomán, Illés Imre és Dr. Makó Gábor felvetéseivel folytatódott a parttalan vita a fentebb említett 
témákban.    
Többek között Dr. Makó Gábor megismételte javaslatát az „Alapszabály” módosításáról, hogy a nem aktív 
tagegyesületeknek ne legyen szavazati joguk.     
 

Végül a MOBSSz elnöke lezárta a vitát avval kérdéssel, hogy most legyen-e egy újabb forduló az elnök 
személyének megválasztására, vagy legyen egy megismételt tisztújító közgyűlés?      
 

Dr. Makó Gábor javasolta, hogy az elnökjelöltek folytassanak párbeszédet, tárgyaljanak, keressenek 
megoldást. Azt is kérte, hogy fair játszma legyen, ne fogadják el új tagegyesületek jelentkezését.  
Javasolta, hogy hozzanak határozatot arról, hogy a tisztújító közgyűlés következő fordulójáig, akár 
jogellenesen is, de korlátozza, ne fogadja el új tagegyesületek jelentkezését.  
Dr. Tordai Nándor, Ügyvéd erre azt válaszolja, hogy a felvetés érthető részéről, de evvel, ahogy kimondta, 
jogellenesen korlátoznánk a sportszervezeteknek azon jogát, hogy a szakszövetséghez csatlakozzanak.  
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Dr. Makó Gábor megemlíti, hogy nem várt más választ, de nem vitatkozik ezzel.   
 

A közgyűlés megtárgyalta a javaslatot a tisztújítás elhalasztására, a jelenlévők arról beszéltek, hogy 
megpróbálnak egymással tárgyalni az elnökjelöltek, és a tisztújítás következő fordulója a mai 
eredménytelenségre tekintettel másik időpontban lesz.             
 

8./ 2024.06.01. közgyűlési határozat: 
A közgyűlés 18 igen szavazattal elfogadta, hogy a mai tisztújítást elhalasztják, a tisztújító közgyűlés 
következő fordulóját az elnökség egy másik időpontra hívja össze.  
 

A MOBSSz elnöke 13:36-kor befejezettnek nyilvánította a közgyűlést.   
 
 
 
 
 
 ……………………………………………….    ………..……………………..………………….. 
   a közgyűlés levezető elnöke     jegyzőkönyvvezető  
  /Morua Roberto/       /Haragos Árpád/    
 
 
 
 
 
 
 ………………..……………………………………..   …………………………………………………….. 
  jegyzőkönyv hitelesítő     jegyzőkönyv hitelesítő   
          /Birinyi Péter/           /Kovács Balázs/ 
 
 


